
  ACTA 

Expedient núm.: Òrgan col·legiat: 

PL/2022/8 EL PLE 

 

DADES DE CELEBRACIÓ DE LA SESSIÓ 

Tipus de 
convocatòria 

Ordinària

Data 31  d’agost de 2022 

Durada Des de les 9.30 fins a les 13.30 hores 

Lloc Sala de Plens 

Presidida per Ángel Luis Guerrero Domínguez 

Secretària María Carla García Martínez 

Interventor Juan José Prats Marí 

 

ASSISTÈNCIA A LA SESSIÓ 

DNI Nom i cognoms Hi assisteix

***4774** Ángel Luis Guerrero Domínguez SÍ

***6013** Cristina Ribas Ribas SÍ

***5734** Daniel Becerra Torres SÍ

***4692** Eduardo Sánchez Guzmán SÍ

***4504** Eva Ruiz Zamora SÍ

***0238** Francisco Vives Unanua SÍ

***5369** Francisco Javier Marí Álvarez SÍ

***4827** Josep Antoni Prats Serra SÍ

***4514** Josep Guasch Roig SÍ

***4871** Juan Francisco Ribas Vidal SÍ

***6800** Maria Guadalupe Nauda Nizzoli SÍ

***8468** María Carla García Martínez SÍ
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***5111** María José Ribas Ribas SÍ

***4817** María Nieves Bonet Ribas SÍ

***4059** María Ángeles Marí Suñer SÍ

***5691** Mónica Fernández Campos SÍ

***3251** Pedro Ribas Planells SÍ

***5680** Pilar Ribas Torres SÍ

***0332** Pino Vidal Ibáñez NO

***5325** Vicent Xavier Roselló Ribas SÍ

***4414** Vicente Juan Torres Ribas SÍ

***5530** Vicente Roig Tur SÍ

Excuses d'assistència presentades:
1. Pino Vidal Ibáñez:
«Motius personals»

ORDRE DEL DIA

A) Part resolutiva

1. Aprovació de les actes de les sessions anteriors (acta del Ple ordinari de 30    de juny i acta del Ple 
ordinari de 28 de juliol).

2. Expedient 4739/2022. Incentiu UTE Es Vedrà rendiment recollida selectiva    2021.

3. Expedient 8028/2022. Expedient de revisió de preus de la retribució pel servei de recollida de residus 
neteja viària, neteja del litoral i gestió de posidònia, en el municipi de Sant Josep de sa Talaia, a 
preus de maig de 2022.

4. Expedient 9052/2022. Expedient de modificació de crèdits núm. 12/2022, en la modalitat de crèdits 
extraordinaris i suplements de crèdits amb càrrec al Fons de Contingència.

5. Expedient 9500/2022. Exp. modificació de crèdits núm. 13/2022 del Pressupost en vigor, en la 
modalitat de suplement de crèdit finançat amb  càrrec al romanent líquid de Tresoreria.

6. Proposta de l’Equip de Govern de l’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia en  favor d’un pla de xoc 
per la millora urgent del transport públic de l’illa d’Eivissa i per incentivar-ne l’ús ajudant les famílies 
davant l’actual situació de crisi.

7. Proposta de l’Equip de Govern de l’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia per tal de cercar una 
optativa al trànsit rodat de dins el poble de Sant Josep.  

8. Moció que presenta per escrit el GPM per a la sol·licitud de noves inversions en  matèria  de 
subministrament d'aigua potable en el municipi de Sant Josep  de sa Talaia.

9. Moció que presenta per escrit el Grup Ara Eivissa perquè es garanteixi l'ús de la llengua catalana en 
la senyalització viària municipal.

B) Activitat de control

10. Expedient 9470/2022. Informe de compliment dels terminis de pagament  establerts en la Llei 
15/2018, 2n trimestre 2022.

11.  Coneixement al Ple del Decrets d'Alcaldia.

12. Moció de control que presenta per escrit el GPM sobre l'accés al centre de  persones majors 
del nucli de Sant Josep de sa Talaia.

13. Moció de control que presenta per escrit el GPM sobre vigilància  autocaravanes.

14. Moció de control que presenta per escrit el Grup Municipal CIUDADANOS sobre qüestions 
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que es plantegen després d'aquest primer any com a Ciutat      Amiga de la Infància.

C) Precs i preguntes

15.Precs i preguntes.

Una  vegada  verificada  per  la  secretària  accidental  la  constitució  vàlida  de  l’òrgan,  el 
president obre la sessió i  es procedeix a la deliberació sobre els assumptes inclosos en 
l’ordre del dia

 

A) PART RESOLUTIVA 

 

1. Aprovació de les actes de les sessions anteriors (acta del Ple ordinari de 30 
de juny i acta del Ple ordinari de 28 de juliol)

Acta  del Ple ordinari de 20 de juny de 2022

No havent manifestat els regidors ni regidores assistents cap objecció ni rectificació a 
la redacció de l’acta de la sessió ordinària de 30 de juny de 2022, l’alcalde la declara 
aprovada.

Acta del Ple ordinari de 28 de juliol de 2022

No havent manifestat els regidors ni regidores assistents cap objecció ni rectificació a 
la redacció de l’acta de la sessió ordinària de 28 de juliol de 2022, l’alcalde la declara 
aprovada.

Aquest punt es pot consultar a l’enllaç següent: http://149.202.169.58/?pleno=20220831&punto=1

 

2.  Expedient  4739/2022.  Incentiu UTE Es Vedrà rendiment recollida selectiva 
2021

Favorable Tipus de votació: unanimitat/assentiment

Vista la proposta que consta a l'expedient i que ha estat dictaminada per la Comissió 
Informativa Especial de Comptes i Hisenda.

Sotmesa la  proposta  a  votació  per  20  vots  a  favor  (8  del  PSOE,  5  del  GPM,  3 
d'UNIDES PODEM, 2 de CIUDADANOS, 1 d'ARA EIVISSA i 1 de PxE), és a dir, per 
unanimitat dels regidors assistents, s'ACORDA:
 
PRIMER.  Aprovar  la  concessió  de  l’incentiu  a  UTE  Es  Vedrà,  SA,  amb  CIF 
U57882649,  contractista  del  servei  de  recollida  de  residus,  del  20  per  cent  dels 
ingressos obtinguts per part de l’Ajuntament, dels Sistemes Integrats de Gestió de 
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paper-cartró,  vidre i  envasos lleugers,  establert  a  l’apartat  13.2.2 dels  PCTE,  per 
import de 38.235,25 € més 10 per 100 d’IVA, que fa un total de 42.058,78 €. 

SEGON. Reconèixer l’obligació i ordenar el pagament amb càrrec a la partida 1621 
22744, tot això condicionat a la definitiva aprovació de l’expedient de modificació del 
Pressupost de la corporació núm. 12/2022.

TERCER. Establir el nou objectiu a superar per poder tenir dret a l’incentiu per a l’any 
2022, del 15 per cent, en el 22,04 per cent i per l’incentiu del 20 per cent, en el 24,04 
per cent.
 
QUART.-  Notificar el present acord a l’entitat interessada, UTE Es Vedrà, SA. amb 
indicació dels recursos que pertoquin. 

En el debat hi ha intervingut, el Sr. Roselló, del PSOE; el Sr. Marí Álvarez, del GPM, 
la Sra. Ruiz, de CIUDADANOS; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA; i el Sr. Torres, de PxE.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent: 
http://149.202.169.58/?pleno=20220831&punto=2

 

 

 3.  Expedient  8028/2022.  Expedient  de revisió  de  preus de  la  retribució  pel 
servei  de  recollida  de  residus  neteja  viària,  neteja  del  litoral  i  gestió  de 
posidònia, en el municipi de Sant Josep de sa Talaia, a preus de maig de 2022

Favorable Tipus de votació: unanimitat/assentiment

Vista la proposta que consta a l'expedient i que ha estat dictaminada per la Comissió 
Informativa Especial de Comptes i Hisenda.

Sotmesa la  proposta  a  votació  per  20  vots  a  favor  (8  del  PSOE,  5  del  GPM,  3 
d'UNIDES PODEM, 2 de CIUDADANOS, 1 d'ARA EIVISSA i 1 de PxE), és a dir, per 
unanimitat dels regidors assistents, s'ACORDA:
 
 
PRIMER.- Fixar la retribució revisada per a l’any 2022, de conformitat amb l’estudi 
econòmic presentat, en la quantitat de  6.685.663,64 €, IVA inclòs al 10 per 100, a 
preus de maig de 2022.
 
SEGON.- Comunicar aquest acord al contractista, a fi que procedeixi  a facturar la 
quantitat mensual global de 577.103,97 € IVA inclòs al 10 per 100, a partir del proper 
mes d’octubre de 2022 i la quantitat de 299.479,95 €, IVA inclòs al 10 per 100, en 
concepte  d’endarreriments  (del  període  que  va  de  maig  a  setembre,  ambdós 
inclosos).
 

En el debat hi ha intervingut, el Sr. Roselló, del PSOE; el Sr. Marí Álvarez, del GPM, 
la Sra. Ruiz, de CIUDADANOS; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA; i el Sr. Torres, de PxE.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent: 
http://149.202.169.58/?pleno=20220831&punto=3
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4. Expedient 9052/2022. Expedient de modificació de crèdits núm. 12/2022, en la 
modalitat de crèdits extraordinaris i suplements de crèdits amb càrrec al Fons 
de Contingència

Favorable Tipus de votació: ordinària
A favor: 12. En contra: 0. Abstencions: 8. Absents: 0

Vista la proposta que consta a l'expedient i que ha estat dictaminada per la Comissió 
Informativa Especial de Comptes i Hisenda.

Sotmesa la proposta a votació per 12 vots a favor (8 del PSOE, 3 d'UNIDES PODEM 
i 1 d'ARA EIVISSA) i 8 abstencions (5 del GPM, 2 de CIUDADANOS i 1 de PxE), és a 
dir, per majoria absoluta del nombre legal de membres de la corporació, s'ACORDA:
 
 PRIMER. Aprovar inicialment l'expedient de modificació de crèdits núm. 12/2022 del 
Pressupost en vigor, en la modalitat de crèdits extraordinaris i suplements de crèdits 
amb càrrec al Fons de Contingència, com segueix a continuació:

Crèdits extraordinaris en aplicacions de despeses
 

Aplicació Descripció Crèdits inicials
Crèdits 

extraordinaris
Crèdits
finals

Progr. Econòmica        

334 62286
Complex Sociocultural 

Caló de s’Oli
0,00 € 25.284,85 € 25.284,85 €

    TOTAL 0,00 € 25.284,85 € 25.284,85 €

 
Suplements de crèdit en aplicacions de despeses

 

Aplicació Descripció Crèdits inicials
Suplement de 

Crèdit
Crèdits
finals

Progr. Econòmica        

 1621 22744 Recollida selectiva 1.940.000,00 €  42.058,78 € 1.982.058,78 €

    TOTAL 1.940.000,00 € 42.058,78 € 1.982.058,78 €

Aquesta modificació es finança amb càrrec al Fons de Contingència, en els següents 
termes:

Baixes o anul·lacions de crèdits
 

Aplicació Descripció
Crèdits 

disponibles

Baixes o 
anul·lacions de 

crèdits

Crèdits
finals

Progr. Econòmica        

929 500

Imprevistos, 
situac.transitòries i 

conting. d’Exec. Pres. 
Art.31 LOEPSF 2/2012

90.339,71 € 67.343,63 € 22.996,08 €

    TOTAL 90.339,71 €  67.343,63 €  22.996,08 €

A  més,  queda  acreditat  el  compliment  dels  requisits  que  estableix  l'article  37.2, 
apartats a) i  b), del Capítol I del Títol VI de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, 
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reguladora  de les hisendes locals,  en matèria  de pressupostos,  desenvolupat  pel 
Reial decret 500/1990, de 20 d'abril, que són els següents:
 
a) El caràcter específic i determinat de la despesa a realitzar i la impossibilitat de 
demorar-ho a exercicis posteriors.
 
b) La insuficiència en l'estat de despeses del Pressupost de crèdit destinat a aquesta 
finalitat específica, que haurà de verificar-se en el nivell en què estigui establerta la 
vinculació jurídica.
 
SEGON. Exposar aquest expedient al públic mitjançant anunci inserit en el  Butlletí 
Oficial les Illes Balears, pel termini de quinze dies, durant els quals els interessats 
podran  examinar-ho  i  presentar  reclamacions  davant  el  Ple.  L'expedient  es 
considerarà  definitivament  aprovat  si  durant  l’esmentat  termini  no  s'haguessin 
presentat reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d'un termini d'un mes per 
resoldre-les.
 
 
En el debat hi ha intervingut, el Sr. Roselló, del PSOE; el Sr. Marí Álvarez, del GPM, 
la Sra. Ruiz, de CIUDADANOS; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA; i el Sr. Torres, de PxE.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent: 
http://149.202.169.58/?pleno=20220831&punto=4

 

5.  Expedient  9500/2022.  Exp.  modificació  de  crèdits  núm.  13/2022  del 
Pressupost  en  vigor,  en  la  modalitat  de  suplement  de  crèdit  finançat  amb 
càrrec al romanent líquid de Tresoreria

Favorable Tipus de votació: ordinària
A favor: 15. En contra: 0. Abstencions: 5. Absents: 0

Vista la proposta que consta a l'expedient i que ha estat dictaminada per la Comissió 
Informativa Especial de Comptes i Hisenda.

Sotmesa la proposta a votació per 15 vots a favor (8 del PSOE, 3 d'UNIDES PODEM, 
2 de CIUDADANOS, 1 d'ARA EIVISSA i 1 de PxE) i 5 abstencions del GPM, és a dir, 
per majoria absoluta del nombre legal de membres de la corporació, s'ACORDA:
 
PRIMER. Aprovar inicialment l'expedient de modificació de crèdits núm. 13/2022 del 
Pressupost en vigor, en la modalitat de suplement de crèdit, finançat amb càrrec al 
romanent de Tresoreria resultant de la liquidació de l'exercici anterior, com segueix a 
continuació:
 
Suplement en aplicacions de despeses

Partida 
pressupostària

Descripció
Crèdits 

disponibles
Suplement 
de crèdit  

1621 22744 Recollida selectiva -96.091,62 174.179,76  

1621 22700 Recollida de fems 99.036,06 180.864,08  

163 22714 Neteja viària 10.347,40 77.175,76  
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1722 22715 Neteja platges -15.385,42 38.397,84  

163 22782 Desinfecció COVID-19 -81.435,48 8.550,48  

TOTAL 479.167,92  

         
Aquesta modificació es finança amb càrrec al Romanent de Tresoreria de l'exercici 
anterior, en els següents termes:
 
Suplements en concepte  d'Ingressos
 

Aplicació: econòmica
Descripció Euros

Cap. Art. Conc.

 8 87 87000 Romanent líquid de Tresoreria  479.167,92

      TOTAL INGRESSOS  479.167,92

A  més,  queda  acreditat  el  compliment  dels  requisits  que  estableix  l'article  37.2, 
apartats a) i b), del Reial decret 500/1990, de 20 d'abril, pel qual es desenvolupa el 
Capítol primer del Títol sisè de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, reguladora de les 
hisendes locals, en matèria de pressupostos, que són els següents:
 
a) El caràcter específic i determinat de la despesa a realitzar i la impossibilitat de 
demorar-ho a exercicis posteriors.
 
b) La insuficiència del saldo de crèdit no compromès en la partida corresponent, que 
haurà de verificar-se en el nivell en què aquest establerta la vinculació jurídica. 
 
SEGON. Exposar aquest expedient al públic mitjançant anunci inserit en el  Butlletí 
Oficial de les Illes Balears, pel termini de quinze dies, durant els quals els interessats 
podran  examinar-lo  i  presentar  reclamacions  davant  el  Ple.  L'expedient  es 
considerarà  definitivament  aprovat  si  durant  l’esmentat  termini  no  s'haguessin 
presentat reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d'un termini d'un mes per 
resoldre-les. 

En el debat hi ha intervingut, el Sr. Roselló, del PSOE; el Sr. Marí Álvarez, del GPM, 
la Sra. Ruiz, de CIUDADANOS; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA; i el Sr. Torres, de PxE.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent:

 http://149.202.169.58/?pleno=20220831&punto=5

 

 

6. Proposta de l’Equip de Govern de l’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia en 
favor d’un pla de xoc per la millora urgent del transport públic de l’illa d’Eivissa 
i per incentivar-ne l’ús ajudant les famílies davant l’actual situació de crisi 

Favorable Tipus de votació: ordinària
A favor: 13. En contra: 7. Abstencions: 0. Absents: 0

L’equip de Govern presenta la Proposta que a continuació es transcriu i que ha estat 
dictaminada per la Comissió Informativa de Territori.
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“Exposició de motius:

Els darrers anys, sobretot a partir de l'inici de la reactivació turística, el transport públic a l'illa 
d'Eivissa ha sofert importants deficiències en el servei que ofereix a les persones usuàries, 
situacions que han estat denunciades públicament pels mateixos usuaris residents, turistes, 
treballadors, sindicats i ajuntaments.

Són constants les queixes en els mitjans de comunicació i les xarxes socials pel mal servei  
que s'està donant als usuaris del transport públic de la nostra illa, per a la falta d'informació o 
informació deficient, la reducció d'expedicions per la falta d'autobusos i conductors, el mal 
estat dels vehicles i, en general, un servei més que deficient.

Aquest estiu són habituals les imatges de persones que s'han quedat en terra a les parades 
perquè els autocars van plens o perquè els autobusos s'han avariat, o que han d'esperar en 
parades de bus sense marquesines per protegir-se del sol o de la pluja, moltes d'elles sense 
senyalitzar.  També  són  freqüents  els  problemes  per  l'estat  d'una  flota  de  vehicles  cada 
vegada més envellida.

La posada en marxa de les noves concessions acumula tres anys de retard, per la decisió, 
d'aturar l'aprovació del Pla de transport de la legislatura progressista, el que ha provocat els  
actuals  problemes  de  degradació  sense  precedents  que  impedeixen  donar  a  residents  i  
turistes el servei públic que ha de tenir l'illa, i el nostre municipi en particular.

Ateses  les  deficiències  exposades  que  pateix  el  sistema  públic  de  transport  del  Consell  
Insular i els perjudicis que això provoca al nostre municipi.

Atès  el  retard  que  acumula  la  posada  en  marxa  de  les  noves  concessions,  que  no  es 
preveuen per abans del 2023.

Atesa  l'actual  crisi  de  preus  de  carburants  derivats,  entre  altres  factors,  per  la  guerra 
d'Ucraïna, i que el Consell Insular té plenes competències en Transports i té recursos més 
que suficients per dur endavant actuacions urgents per al transport públic.

Atesa la situació límit que pateix actualment el transport públic i amb l'objectiu tant de millorar-
lo com d'incentivar-lo i d'ajudar les famílies davant l'actual situació de crisi per l'increment de 
preus.

Per tot això expressat anteriorment, l’Equip de Govern presenta al Ple de l’Ajuntament de 
Sant Josep de sa Talaia la següent PROPOSTA D’ACORD:

1.- El Ple de Sant Josep de sa Talaia insta el Consell Insular d'Eivissa a desenvolupar un pla 
de  xoc  urgent  en  el  transport  públic  amb  mesures  i  inversions  per  pal·liar  les  actuals 
deficiències del servei mentre no es posin en marxa les noves concessions, incloent-hi la  
millora de parades, marquesines i informació a les persones usuàries.

2.- El Ple de Sant Josep de sa Talaia insta el Consell Insular d'Eivissa a accelerar el procés 
per a la contractació de les noves concessions del servei de transport públic de l'illa per tal 
que estiguin en servei abans d'acabar la present legislatura.

3.-  El  Ple  de Sant  Josep de sa Talaia  insta  el  Consell  Insular  d'Eivissa a  establir  noves 
bonificacions al transport públic.”

Sotmesa  la  Proposta  a  votació,  per  13  vots  a  favor  (8  del  PSOE,  3  d’UNIDES 
PODEM,  1  d’ARA  EIVISSA  i  1  de  PxE)  i  7  vots  en  contra  (5  del  GPM i  2  de 
CIUDADANOS), és a dir, per majoria absoluta del nombre legal de membres de la 
corporació, s’ACORDA: 
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1.-  El  Ple  de  Sant  Josep  de  sa  Talaia  insta  el  Consell  Insular  d'Eivissa  a 
desenvolupar un pla de xoc urgent en el transport públic amb mesures i inversions 
per pal·liar les actuals deficiències del servei mentre no es posin en marxa les noves 
concessions,  incloent-hi  la  millora  de  parades,  marquesines  i  informació  a  les 
persones usuàries.

2.- El Ple de Sant Josep de sa Talaia insta el Consell Insular d'Eivissa a accelerar el 
procés per a la contractació de les noves concessions del servei de transport públic 
de l'illa per tal que estiguin en servei abans d'acabar la present legislatura.

3.- El Ple de Sant Josep de sa Talaia insta el Consell  Insular d'Eivissa a establir 
noves bonificacions al transport públic

En el debat hi ha intervingut, el Sr. Guasch, del PSOE; el Sr. Marí Álvarez, del GPM, 
la Sra. Ruiz, de CIUDADANOS; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA; i el Sr. Torres, de PxE.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent:
http://149.202.169.58/?pleno=20220831&punto=6

 

7. Proposta de l’Equip de Govern de l’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia 
per tal de cercar una optativa al trànsit rodat de dins el poble de Sant Josep,  
per part del Consell Insular d’Eivissa

Favorable Tipus de votació: ordinària
A favor: 19. En contra: 0. Abstencions: 1. Absents: 0

L’equip de Govern presenta la Proposta que a continuació es transcriu i que ha estat 
dictaminada per la Comissió Informativa de Territori.

“EXPOSICIÓ DE MOTIUS:

El nucli  del  poble de Sant Josep de sa Talaia és un dels llocs més emblemàtics de l’illa 
d’Eivissa  en  quant  a  conservació  del  seu  patrimoni  i  una  parròquia  que  envolta  la  seva 
església en un entorn únic, tranquil i encara representatiu, dels pobles d’Eivissa abans de la 
massificació.

Però  any  rere  any,  estem  veient  com  aquest  entorn  idíl·lic  es  veu  cada  vegada  més 
contaminat pel trànsit que circula per enmig del poble al llarg de la seva carretera. Les cues 
que es formen a l’estiu  a  tota  hora fan que estar  dins del  poble,  visitar-lo  o viure-hi,  es  
converteixi en un mal son. 

Al  llarg  dels  darrers  anys  hem vist  com altres  nuclis  poblacionals  de la  nostra  illa  s’han 
convertit en espais més amables per a les persones, fent que el trànsit rodat es desvies per 
les afores d’aquests pobles, com ara són Santa Gertrudis, Sant Rafel i ara fa poc Sant Carles. 

Els vesins i vesines del poble de Sant Josep, així com les persones que ens visiten, mereixen 
un espai per gaudi de tots, en un entorn patrimonial únic i d’una bellesa que no fa més que 
ressaltar els atractius culturals de la nostra illa. Aquesta és una reclamació que es transmet a  
l’Ajuntament per part dels vesins, ja fa molt de temps.

L’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia encetarà el projecte de peatonalització del nucli del  
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poble en octubre,  sent  aquest  el  primer pas per  millorar  un espai  únic i  retornar-lo a les 
persones que conformen la nostra ciutadania.

Sent que és competència del Consell Insular d’Eivissa la gestió de les carreteres, així com el 
desenvolupament de noves vies que treguin el trànsit rodat dels centres dels pobles. Donat 
que, a més, el Consell ja ha presentat un avant projecte de la remodelació i millores a la 
carretera de Sant Josep a Sant Antoni que de ben segur farà d’aquesta una via més segura, 
només quedaria estudiar les possibles variants del nucli de Sant Josep per tal d’aconseguir 
una millora total a la carretera més important del nostre municipi.

l’Equip  de Govern de l'Ajuntament  de Sant  Josep de sa Talaia  proposa als  altres Grups 
municipals, el suport als següents,

ACORDS:

1. Instar al Consell insular d’Eivissa a que, a la major brevetat possible i dintre dels 
propers sis mesos, encarregui l’estudi i viabilitat de les distintes possibilitats de la variant de 
circumval·lació del poble de Sant Josep de sa Talaia.

2. Dotar econòmicament aquesta iniciativa per tal d’iniciar les feines necessàries pe 
a que aquesta proposta sigui una realitat al més aviat possible. d’Eivissa. “
 

A petició  del GPM i  amb la conformitat  dels portaveus de tots els Grups Polítics 
presents a aquesta sessió, es modifica la redacció dels acords de la Proposta, tal 
com a continuació es transcriu:

“L’Equip de Govern de l'Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia proposa als altres Grups 
municipals, el suport als següents,

ACORDS:
1. Instar al Consell insular d’Eivissa a que, a la major brevetat possible, encarregui  

l’estudi i viabilitat de les distintes possibilitats de la variant de circumval·lació del  
poble de Sant Josep de sa Talaia i dotar econòmicament aquesta iniciativa en el 
pressupost de l’any 2023, per tal d’iniciar les feines necessàries pe a que aquest 
projecte sigui una realitat al més aviat possible. 

2. Reclamar al Govern d’Espanya la signatura de la proposta del conveni insular de 
carreteres, el qual ja inclou el finançament d’aquesta infraestructura tan important 
pel poble de Sant Josep, a la major brevetat possible.”

Sotmesa la  proposta  a  votació  per  19  vots  a  favor  (8  del  PSOE,  5  del  GPM,  3 
d’UNIDES PODEM, 2 de CIUDADAONOS i 1 de PxE) i 1 abstenció d’ARA EIVISSA, 
és  a  dir,  per  majora  absoluta  del  nombre  legal  de  membres  de  la  corporació, 
s’ACORDA:

1. Instar el Consell Insular d’Eivissa perquè, a la major brevetat possible, encarregui 
l’estudi  i  viabilitat  de les distintes possibilitats  de la  variant  de circumval·lació del 
poble de Sant Josep de sa Talaia i  dotar econòmicament aquesta iniciativa en el 
pressupost  de  l’any  2023,  per  tal  d’iniciar  les  feines  necessàries  perquè  aquest 
projecte sigui una realitat al més aviat possible. 

2. Reclamar al Govern d’Espanya la signatura de la proposta del conveni insular de 
carreteres, el qual ja inclou el finançament d’aquesta infraestructura tan important per 
al poble de Sant Josep, a la major brevetat possible.
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En el debat hi ha intervingut, el Sr. Alcalde, del PSOE; el Sr. Marí Álvarez, del GPM, 
la Sra. Ruiz, de CIUDADANOS; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA; i el Sr. Torres, de PxE.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent:
http://149.202.169.58/?pleno=20220831&punto=7

 

8. Moció que presenta per escrit el GPM per a la sol·licitud de noves inversions 
en matèria de subministrament d'aigua potable en el municipi de Sant Josep de 
sa Talaia

Favorable Tipus de votació: unanimitat/assentiment

El Sr. Roig, del GPM, presenta la Moció que a continuació es transcriu i que ha estat 
dictaminada per la Comissió Informativa de Territori:

“El pasado 3 de julio, tuvimos conocimiento de que el Ayuntamiento se ha visto obligado a 
suministrar agua de pozo a 2.500 vecinos de la zona de Sa Caleta después de que la Agencia  
Balear del Agua y la Calidad Ambiental ABAQUA, redujera el caudal de agua desalada que 
recibe el municipio.

En el pleno del pasado mes de mayo, se aprobó por unanimidad la propuesta del equipo de 
gobierno  de  realizar  una  modificación  de crédito  de  2,1  millones  de  euros  con  el  fin  de  
acometer  la  mejora  de  la  red  municipal  del  abastecimiento  de  agua  y  mejora  de  varias 
instalaciones municipales, precisamente una de las actuaciones más importantes se realizará 
en la zona de Sa Caleta y entorno.

Son  muchas las  inversiones  que  se  han  realizado  en  los  últimos 10  años  en  la  red  de 
abastecimiento de agua del municipio con el fin de reducir al máximo las fugas en la red y 
mejorar en lo posible la presión y calidad del suministro de agua a los vecinos del municipio.

El  anillo  de  interconexión  de  las  tres  desaladoras  existentes  en  la  isla  es  incapaz  de 
suministrar el caudal necesario de agua potabilizada que necesitan los municipios de la isla, 
en especial el de Sant Josep que se nutre casi íntegramente de estas desaladoras.

Teniendo en cuenta que el suministro de agua potable es una cuestión de extrema urgencia, 
necesidad y de obligación como servicio municipal, y con el fin de consensuar actuaciones 
directas de las administraciones implicadas en esta materia, y:

• Vista  la  problemática  existente  de  imposibilidad  de  incrementar  el  caudal  de  agua 
potabilizada  al  municipio  y  poder  así  no  extraer  agua  de  los  pozos  fomentando  su 
regeneración.

• Vista la situación actual de la interconexión, con algunas averías que obligan a reducir el  
caudal que se suministra a los municipios, la última de inicios del mes de julio, supuso casi un 
25% de reducción sobre el caudal habitual de suministro a nuestro municipio.

• Vistas las inversiones realizadas en los últimos 10 años por el Ayuntamiento en el municipio  
en la mejora de la red de suministro de agua potable municipal. Y

• Vista  la  necesidad  de mejorar  la  recepción de  mayor  caudal  y  garantizar  el  suministro 
durante todo el año en todo el municipio.
Por lo expuesto y dada la importancia de actuar en aras a la mejora y garantía del suministro 
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de agua potable en todo el municipio, desde el Grupo Popular Municipal de Sant Josep de Sa 
Talaia, proponemos las siguientes propuestas de acuerdo:

1. El Pleno del Ayuntamiento de Sant Josep de sa Talaia acuerda instar a la Agencia Balear 
del  Agua  y  la  Calidad  Ambiental  (ABAQUA),  dependiente  de  la  Dirección  General  de 
Recursos Hídricos de la Conselleria de Medio Ambiente y Territorio del Govern de las Illes 
Balears  a  realizar,  con  urgencia,  las  inversiones  necesarias  para  garantizar  el 
suministro de agua potable en el Municipio de San Josep de Sa Talaia.

2.  El Pleno del Ayuntamiento de Sant Josep de sa Talaia  insta a la Dirección General de 
Recursos Hídricos de la Conselleria de Medio Ambiente y Territorio del Govern de las Illes 
Balears a:
a. Instalar un nuevo bastidor de generación de agua desalada en la desaladora de Santa 
Eulària des Riu.
b. Estudiar las mejoras  necesarias en la  red de interconexión  de las desaladoras para 
poder incrementar el caudal a suministrar a los municipios y así reducir al máximo el uso de  
agua de subsuelo.
c. Estudiar  la posibilidad de la  creación de un depósito regulador que permita mejorar y 
garantizar  el  suministro  de  agua  ante  eventualidades  como  las  surgidas  estas  últimas 
semanas.

3. El Pleno del Ayuntamiento de Sant Josep de sa Talaia acuerda instar al Consell Insular 
d’Eivissa a convocar una reunión del Consell de Alcaldes para formalizar la petición del 
traspaso de competencias en materia de gestión de agua y conocer la situación actual del 
proceso de negociación con el Govern de las Illes Balears.

4. El Pleno del Ayuntamiento de Sant Josep de Sa Talaia acuerda priorizar las inversiones 
en mejora de la gestión de agua.”

 
Sotmesa la  proposta a votació,  per  20 vots a favor  (8 del  PSOE, 5  del  GPM, 3 
d'UNIDES PODEM, 2 de CIUDADANOS, 1 d'ARA EIVISSA i 1 de PxE), és a dir, per 
unanimitat dels regidors assistents, s'ACORDA:

1.- El Ple de l’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia acorda instar  l’Agència Balear 
de l’Aigua i la Qualitat Ambiental  (ABAQUA),  depenent de la Direcció General de 
Recursos Hídrics de la conselleria de Medi Amient i Territori del Govern de les Illes 
Balears  a  realitzar,  amb  urgència,  les  inversions  necessàries  per  garantir  el 
subministrament d’aigua potable en el Municipi de Sant Josep de sa Talaia.

2.- El Ple de l’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia insta  la Direcció General de 
Recursos Hídrics de la Conselleria de Medi Ambient i Territori del Govern de les Illes 
Balears a:
a)  Instal·lar  un nou bastidor de generació d’aigua dessalada a la dessaladora  de 
Santa Eulària des Riu.
b) Estudiar les millores necessàries a la xarxa d’interconnexió de les dessaladores 
per poder incrementar el cabdal a subministrar als municipis i així reduir al màxim l’ús 
de l’aigua de subsol.
c) Estudiar la possibilitat de la creació d’un dipòsit regulador que permeti millorar i 
garantir el subministrament d’aigua davant eventualitats com les sorgides aquestes 
darrers setmanes.

3.- El Ple de l’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia acorda instar el Consell Insular 
d’Eivissa a convocar una reunió del Consell d’Alcaldes per formalitzar la petició del 
traspàs de competències en matèria de gestió d’aigua i conèixer la situació actual el 
procés de negociació amb el Govern de les Illes Balears.
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4.- El Ple de l’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia acorda prioritzar les inversions 
en millora de la gestió d’aigua.

En el debat hi ha intervingut, el Sr. Roig, del GPM; el Sr. Alcalde, del PSOE; el Sr. 
Becerra, de CIUDADANOS; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA; i el Sr. Torres, de PxE.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent:
http://149.202.169.58/?pleno=20220831&punto=8

 

 

9. Moció que presenta per escrit el Grup Ara Eivissa perquè es garanteixi l'ús 
de la llengua catalana en la senyalització viària municipal

Favorable Tipus de votació: unanimitat/assentiment

El Sr. Prats, del Grup ARA EIVISSA, presenta la Moció que a continuació es transcriu 
i que ha estat dictaminada per la Comissió Informativa de Territori.

“Exposició de motius

Tant la Llei de Normalització Lingüística com la pròpia normativa municipal, començant pel 
Reglament  Lingüístic  Municipal,  indiquen  que  les  actuacions  públiques  hauran  de  ser,  
almenys, en llengua catalana, i fan especial esment en la senyalització de les instal·lacions 
públiques.
Aquesta normativa s’ha anat aplicant sense problemes en la toponímia i senyalització dels 
nostres carrers i places.
Però hi ha almenys dos àmbits de la senyalització viària en què la normativa s’està incomplint  
sistemàticament: en primer lloc, la senyalització excepcional per motiu d’esdeveniments o fets 
sobrevinguts  (avaries  que  impliquen  treballs  als  carrers,  tancaments  provisionals,  proves 
esportives,  etc.).  En  segon lloc,  la  informació  permanent  que  acompanya molt  sovint  les 
plaques  de  trànsit  de  les  nostres  vies  públiques  (indicacions  de  càrrega  i  descàrrega, 
d’alternança d’aparcament als costats d’un carrer, de reserva per a taxis o autobusos, etc.).
El  fet que no s’utilitzi,  en aquests casos, la llengua catalana, implica l’incompliment de la  
normativa,  però  també  l’agreujament  de  la  situació  de  diglòssia  que  patim  de  forma 
generalitzada, ja que de forma conscient o inconscient s’indica que la nostra llengua és útil 
només en determinades circumstàncies.

Per tot això, proposam al ple l’adopció dels següents acords:

1. Els serveis municipals o les empreses que prestin serveis a l’Ajuntament de Sant Josep de 
sa Talaia en la  instal·lació  de senyalització viària  rebran instruccions per  tal  que aquesta 
senyalització es realitzi en llengua catalana.
2. Es donaran indicacions a la policia local i a les empreses de serveis municipals (aigua, 
enllumenat, etc.) per tal que disposin d’elements per a senyalitzacions provisionals en llengua 
catalana.
3. L’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia condicionarà la concessió de permisos per a la 
realització d’activitats esportives al compromís de les entitats organitzadores de realitzar la 
senyalització provisional almenys en llengua catalana. “

 

Sotmesa la  proposta a votació,  per  20 vots a favor  (8 del  PSOE, 5  del  GPM, 3 
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d'UNIDES PODEM, 2 de CIUDADANOS, 1 d'ARA EIVISSA i 1 de PxE), és a dir, per 
unanimitat dels regidors assistents, s'ACORDA:

1. Els serveis municipals o les empreses que prestin serveis a l’Ajuntament de Sant 
Josep de sa Talaia en la instal·lació de senyalització viària rebran instruccions per tal 
que aquesta senyalització es realitzi en llengua catalana.

2. Es donaran indicacions a la Policia Local i a les empreses de serveis municipals 
(aigua,  enllumenat,  etc.)  per  tal  que  disposin  d’elements  per  a  senyalitzacions 
provisionals en llengua catalana.

3. L’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia condicionarà la concessió de permisos 
per a la realització d’activitats esportives al compromís de les entitats organitzadores 
de realitzar la senyalització provisional almenys en llengua catalana.

En el debat hi ha intervingut, el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA; la Sra. Ribas Ribas, del 
PSOE; el Sr. Ribas Vidal, del GPM; el Sr. Becerra, de CIUDADANOS;  i el Sr. Torres, 
de PxE.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent:
http://149.202.169.58/?pleno=20220831&punto=9

 

  

 

B) ACTIVITAT DE CONTROL 

 

10.  Expedient  9470/2022.  Informe de compliment  dels  terminis  de pagament 
establerts en la Llei 15/2018, 2n trimestre 2022

L’alcalde  dona  compte al  Ple  de  l’informe tramès  al  Ministeri  d’Hisenda  sobre  el 
compliment dels terminis previstos a la Llei 15/2010, pel que fa al segon trimestre de 
l’exercici 2022.

Diu que,  segons aquest  informe, el  període mitjà dels  pagaments realitzats  en el 
trimestre (entre l’01/04/2022 i el 30/06/2022) ha estat de 38,38 dies i el període mitjà 
de pagament global a proveïdors trimestral de 13,21 dies.

Aquest punt es pot consultar a l’enllaç següent: http://149.202.169.58/?pleno=20220831&punto=10

11. Coneixement al Ple del Decrets d'Alcaldia

L’alcalde  manifesta  que  han  estat  a  disposició  de  tots  els  regidors  els  decrets  i 
resolucions emesos per l’alcalde i regidors delegats.
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Aquest punt es pot consultar a l’enllaç següent: http://149.202.169.58/?pleno=20220831&punto=11

 

12. Moció de control que presenta per escrit el GPM sobre l'accés al centre de 
persones majors del nucli de Sant Josep de sa Talaia

La Sra. Ribas Ribas, del GPM, presenta la Moció de control que a continuació es 
transcriu:

“Degut a recents canvis en la circulació del carrer que dona accés al Centre de Majors de  
Sant  Josep  de  sa  Talaia,  alguns  dels  usuaris  han  vist  dificultat  l´accés  a  les  seves 
dependències, però alguns altres, fins i  tot ,  i  degut a les seves dificultats de mobilitat,no 
poden accedir-hi de ninguna manera.

Sabem que la millora del carrer és important per al nostre poble, però això no ha d´impedir  
que els nostres majors tinguin totes les facilitats possibles per a poder socialitzar, parlar amb 
els amics, jugar una partida de cartes o fer gimnàstica .

Tots som conscients de la importància que te per ells i per la seva salut i per això voldríem  
saber quines actuacions a fet fins ara l´equip de govern per tal de solucionar aquest problema, 
quines te previstes fer i quan estaran llestes.” 

En el debat hi han intervengut la Sra. Ribas Ribas, del GPM  i la Sra. Marí, del PSOE.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent: 
http://149.202.169.58/?pleno=20220831&punto=12

 

13.  Moció  de  control  que  presenta  per  escrit  el  GPM  sobre  vigilància 
autocaravanes

La Sra. Bonet, del GPM, presenta la Moció de control que a continuació es transcriu:

“ Como cada año,  en temporada de verano, vemos como vuelven a nuestras calas gran 
cantidad de autocaravanas, problema que cada vez es más notable y problemático, lo único 
que hacen es molestar tanto a los visitantes como a los residentes además de no cuidar los 
lugares en los que acampan ensuciando el entorno, realizando muchas veces acciones que 
no están permitidas, como estacionar en lugares prohibidos e incumpliendo muchas de las 
restricciones que hay en dichos lugares. 

• • ¿Qué seguimiento van a darle este año, a este tipo de irregularidades.? “

En el debat hi han intervengut la Sra. Bonet, del GPM i la Sra. Ribas Torres, del 
PSOE. 

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent:
http://149.202.169.58/?pleno=20220831&punto=13
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14. Moció de control que presenta per escrit el Grup Municipal CIUDADANOS 
sobre qüestions que es plantegen després d'aquest primer any com a Ciutat 
Amiga de la Infància

La Sra. Ruiz, de CIUDADANOS, presenta la Moció de control que a continuació es 
transcriu:

“Exposición de motivos.

Este mes de julio se cumple un año de que Sant Josep de Sa Talaia fuera reconocido de 
manera  oficial  como Ciudad Amiga  de  la  Infancia  en el  marco  de  la  IX  convocatoria  de 
reconocimientos 2021-2025.

Siendo una Ciudad Amiga de la Infancia según definición oficial cualquier pueblo, comunidad 
o sistema de gobierno local comprometido con el impulso de los  derechos de niñas, niños y 
adolescentes de acuerdo con la Convención sobre los Derechos del Niño.

Tras este primer año como Ciudad Amiga de la Infancia nos planteamos las siguientes 
cuestiones:

• ¿Que objetivos se han logrado en este primer año?

• ¿Cuales son los siguientes retos a corto plazo?

• ¿Se ha realizado el informe intermedio 2020, que abordaría estrategias a largo plazo?

• ¿Se ha realizado el diagnóstico previo basado en datos de carácter local, así como un 
plan  local  de  infancia  y  adolescencia  con  un  sistema  de  seguimiento  basado en 
indicadores? de ser así ¿Que indicadores se están usando?

• ¿Que  presupuesto  se  baraja  para  poner  en  marcha  el  Plan  local  de  infancia  y 
adolescencia?.

• ¿Que medidas concretas (si es el caso) se están llevando a cabo por la lucha contra 
la pobreza infantil?

•  Illes Baleares ha sido una comunidad marcada por el abandono escolar temprano. 
En el 2014 fue la comunidad española donde más abandono escolar temprano se 
producía.  Aunque  estos  datos  han  ido  mejorando,  en  la  actualidad  es  la  cuarta 
comunidad  después  de  Andalucía,  Murcia  y  Castilla  la  Mancha  donde  hay  más 
abandono escolar temprano. ¿Se está llevando a cabo algún plan para la prevención 
del abandono escolar temprano?”

 En el debat hi han intervengut la Sra. Ruiz, de CIUDADANOS i el Sr.  Vives, del 
PSOE. 

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent: 
http://149.202.169.58/?pleno=20220831&punto=14
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C) PRECS I PREGUNTES 

 

15. Precs i preguntes

En primer lloc es contesten les preguntes formulades per escrit pel Sr. Ribas Vidal, 
del GPM, núm. Registre d’entrada 2022-E-RPL-37.

Els següents regidors varen formular preguntes de forma verbal:

El Sr. Marí Álvarez, la Sra. Bonet, el Sr. Roig i el Sr. Ribas Vidal, del GPM; el Sr.  
Becerra i  la  Sra.  Ruiz,  de CIUDADANOS;  el  Sr.  Prats,  d’ARA EIVISSA;   i  el  Sr. 
Torres, de PxE.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent:
http://149.202.169.58/?pleno=20220831&punto=15

 

 I no havent-hi més assumptes a tractar, s’aixeca la sessió, de la qual estenc aquesta acta, 
que, com a secretària, don fe i firm juntament amb l’alcalde. 

Aquesta acta queda complementada amb la gravació efectuada en el mateix moment, que 
queda  incorporada  a  aquest  document,  en  el  qual  figuren  totes  les  deliberacions  i 
intervencions produïdes a la mateixa sessió.

El fitxer resultant de l’enregistrament de la sessió realitzada es conservarà de manera que 
garanteix la integritat i autenticitat del fitxer electrònic corresponent, firmat per la secretària 
general i l’alcalde de l’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia.

DILIGÈNCIA.-  per fer constar que aquesta acta es va aprovar pel Ple d’aquest Ajuntament 
en la sessió ordinària feta el 29 de setembre 2022  

 

DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT 
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